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ADVENT III. VASÁRNAPJA                      A év                        1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 35,1-6a.10 – Jab 5,5-10 – Mt 11,2-11 

Keresztelő szent János követsége 

                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvéreink!  

Vannak, akik nem várják az Istent, nem hívő emberként készülnek karácsonyra. Mi ebben a 
világban a hívő emberek adventjét éljük, az Úrral való találkozásra készülünk! Keresztény 
karácsonyt szeretnénk ünnepelni. A mai vasárnap fontos lépés az ünnep felé. 
 

Hitünk szerint, a teológia tanítása szerint,  
advent III. vasárnapja örömet sugároz! 

 

Nézzünk utána, mennyi öröm van a szívünkben? 

Ha többet szeretnénk az örömből, ezért tenni kellene! 
 

 

Szentbeszéd 

Advent III. vasárnapja az öröm vasárnapja! 

Amint említettem a bevezető köszöntésben: 
Advent örömet sugároz! 

 

Kedves Testvérek! Hallottuk, hogy mi mindent ajánl az Egyház, hogy 

méltóképpen készüljünk az Úr eljövetelére! E közben örömről van szó? Igen! 
 

Örömről van szó,  
mert az Úr eljön és az Úr eljött! 

 

Ez az eljövetel azért olyan örömteli, mert azt az ajándékot hozza el nekünk az Úr, 
amire az egész világ vágyakozik. Amire minden egyes ember vágyakozik, mert az Úr 
hozza el a szeretetét! 

 

Az Úr elhozza nekünk a legfontosabbat,  
ami éltet bennünket: Az Isten szeretetét! 

 

Kevésszer gondolunk erre, mert magától értetődőnek vesszük azt: hogy vagyunk! 
Pedig minket az Isten teremtett! Isten öröktől fogva gondolta el az életünket, 
mindegyikünkét, akik itt vagyunk! Aztán szerencsére voltak olyan szüleink, akik 
elfogadtak bennünket! Ezért itt vagyunk! Ez az első két születésünk az élet igazsága! 

  

Öröktől fogva megszülettünk  
az Isten gondolatában! 

 

Időben megszülettünk 

 a szüleink akaratából Isten terve szerint! 
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A harmadik születésünk  
A legkisebbeken kívül mindenki, aki itt van, elmondhatná azt,  
hogy ő harmadszor is megszületett! 

 

Ez a harmadik születés az egyházatyák szerint akkor történik,  
amikor az ember fölfogja élete értelmét és arra rendeli, amire való!  
 

Ha csak ennyit mondanánk ezen a vasárnapon, ez is örömteli üzenet lehetne! 
A harmadik születéssel már lehetnek gondjaink! 

 

Akkor inkább lépjünk vissza és gondolkodjunk arról, miért olyan fontos az ígéret, hogy az Úr 
eljön! Ezt az igazságot úgy hozza el az Isten nekünk, - hiszen itt az ígéretről van még szó – 

ahogy nem vártuk! Másképp - várta, talán ma is így van - várja az ember az Úr eljövetelét! 
 

Valahogy úgy várták az Úr eljövetelét, ahogy Keresztelő János beszélt erről:  
Kezében ott van a fejsze és kivágja az összes fát, ami nem hoz termést.  
Kezében ott van a szórólapát, kirostálja, a szélre bízza a pelyvát és összegyűjti a tiszta búzát, a 
kenyerünket! Ezt várták a zsidók: Mikor jön már el és tesz csodát?  
Kiirtja azokat, akik nem közénk valók! Kirostálja azokat, akik a társadalom ellen dolgoznak. 
 

Jézus nem így jött el 
Az igazságosztó Keresztelő Jánossal szemben eljött az irgalmat hozó, megbocsátó 

Istennek a követe, Jézus. A zsidók csalódtak, mert ők csodát vártak!  
Isten nem csodatevő! Isten életet ajándékoz, ránk bízza az életet! Sajnos azt hiszem, hogy 
akik hisznek, azok legtöbbje is csodaváró! Csodát várunk az Istentől! Tegyen rendet már 
ebben a világban! Nem teszi, mert az Isten nem bíró!  

 

Az Isten Atya! 

Isten az irgalom és a szeretet Istene! 

 

Csalódunk Benne! Az ember hányszor hallja: Miért nem változtatja meg az Isten azt, amit úgy 
gondoljuk, hogy meg kell változtatni! Ne bízzuk az Istenre ezt! A zsidóknak se sikerült! 
Nekünk se fog sikerülni, mert Isten nem hajlandó helyettünk megtenni azt, ami a mi dolgunk! 

 

Ezért lehet örömet hozó ez az isteni ígéret, mert fölvilágosít bennünket, ahogy a mai 
evangélium szerint Jézus üzeni Keresztelő Jánosnak: A vakok látnak, a sánták járnak, a 
szegényeknek hirdetik az evangéliumot. Isten eljött! Nemcsak ígéret, hogy el fog jönni, 
hanem eljött az Isten! Keresztelő János mondja: köztetek van, csak ti nem ismeritek föl! 
 

Keresztelő Jánost Jézus igazolja, aki ott van a börtönben, - a végzete ott következett be - aki 

az Eljövendőről beszélt. Keresztelő János úgy gondolta, hogy Jézus elhozza a szabadságot 
neki, az ő szabadságát is. Itt van Jézus, aki a megváltó, akiről ő tanúságot tett.  
 

Tudomásul kell vennünk, 
hogy az ígéret nem azt jelenti, 

hogy a Megváltó megoldja a mi egyéni életünket! 

 

A megváltás nem az egyeseknek, nem a mi egyéni életünknek a kiváltása a gondokból-
bajokból, hanem az egyéni életünknek ajánlat. Aki él az ajánlattal az megmenekül!  
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Mi az ajánlat? 

Ne csak nézzünk, hanem lássunk is! 

Mi az ajánlat? 

Ne csak halljunk, hanem valóban halljuk meg az igazságot! 

 

Valóban induljunk el új utakon, 
ne azokon az utakon járjunk, amelyek sehova se vezetnek! 

 

Eljött az Isten! Eljött az, Akit vártunk! 

 

Elhozta ezt a lehetőséget: Emberek, használjátok a látásotokat, használjátok a fületeket! 
Ismerjétek meg azokat az utakat, amelyek vezetnek valahova Istentől, hiszen a látó, a halló 
ember, az új úton elinduló ember Isten útjára lép és a másik emberhez érkezik! 
 

Eljött a Megváltó! 

 

Ez az ajánlat! Nincs más lehetőségünk! Elhozza az üdvösséget!  
Az üdvösség azt jelenti, hogy az ember története közös az Isten történetével!  
Isten és ember története közös! Aki mindezeket meghallotta, megértette,  
az Isten világába érkezett, Isten országába lépett be. Elérkezett az Isten országa!  

 

Ezeket kell összegeznünk ezen a vasárnapon, 
hogy öröm legyen a szívünkben, 

mert ez az ember egyetlen lehetősége: Isten ajánlata! 

 

Azt is ki merném mondani, hogy nemcsak az üdvösség érkezett el hozzánk,  
vagyis az, hogy Istennel és egymással összetartozunk!  
Hanem az őshazugságnak is befellegzett!  
 

Az őshazugság a világ arányait eltúlozza, azt csiripeli: elég a világ, 
elég az, amit megehetsz, megihatsz, elég az, amit összegyűjtesz magadnak.  
Közben isteni értékek nélkül az emberek sem tartozhatnak össze! 

 

Az üdvösség és az őshazugság legyőzése! 

Mi ennek a lehetősége számunkra és a világ számára? 

 

Szombaton reggel voltak itt páran a roráte szentmisén. Beszéltem a kereszténység hármas 
üzenetéről, ami az adventi ígéretből és az adventi beteljesedésből születik. Ez az Istenre 
alapozó keresztény élet! Az igazságosztó Isten gyülekezete!  

 

Igazságosztó Isten! 

 

Hányszor jajdulunk fel: Hol az igazság? Mi az igazság? Isten az igazság! Isten az, aki a 
rosszat jóval viszonozza! Nincs más igazság a Földön: A rosszat jóval viszonozni! Ez az első 
lehetőségünk. Ennek a népnek második nagy lehetősége, amit Jézus tanított nekünk, a 

felebaráti szeretet. A szeretetről annyit beszélünk, Isten szeretetéről, felebaráti szeretetről. 
 

Isten meg akar tanítani bennünket arra, hogy ez az élet útja, a közös élet útja és ezt így hívjuk, 
felebaráti szeretet, ami nagyon egyszerűen ezt jelenti: mindazt megtesszük, ami a másik 
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javára válik! Még egyszerűbben: a jót meg kell tenni! Kötelező! Senkinek nincs joga kivonni 
magát! A szabadságot ezért kaptuk, hogy a jót megtegyük. 
 

A harmadik nagy ajándék az, ami egyértelműen beszél az üdvözültek nagy lehetőségéről. Ők 
az Isten fiaivá lettek, mert magukévá tették az igazságot, mert elfogadták a felebaráti szeretet 
kihívását. Ez csak akkor lehetséges, ha ezek az emberek megértették, mit jelent az, hogy az 
Isten értünk Emberré lett! Mit jelent az, hogy az Isten értünk az életét adta, keresztre 
feszítették, mert a szeretet mértéke, mércéje az áldozatkészség! 

 

Isten értünk lett Emberré! 

Isten velünk akart élni, 
mindent vállalva, amibe kerül ez a kapcsolat! 

Azt akarja tanítani: 
Életünknek értelmet egyedül ez ad: 

ha egymásért élünk és egymással összetartozunk! 

 

Ha ezt mind csokorba kötjük: 
akkor talán elkezdünk hinni abban, 

hogy valóban a kereszténység az öröm vallása! 

Elkezdünk hinni abban, 
hogy e nélkül az öröm nélkül 

nem élhet az ember emberhez méltó életet! 

Örüljünk! 

 

+  A M E N  + 

 

Könyörögjünk 
Kegyességedért esedezünk Urunk, hogy ez az isteni erőforrás mossa le bűneinket és készítsen 
elő a közelgő ünnepekre, aki élsz és uralkodsz mindörökkön örökké.                               Amen 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek!  
Amikor mi most ebben a pogány Európában karácsonyra készülünk, akkor nem elegendő 
Istent hívogatni. Hét éve mondta egy 20 éves gyerek nekem Szíriában, Európa olyan önző, 
hogy már önvédelemből sem hajlandó áldozatot hozni. Elfoglalható. Jajonghatunk mi az Isten 

előtt, ha nem fogadjuk meg azokat az igazságokat, amelyek az élet igazságai. 
 

Adja meg az Isten, 

hogy legyünk erre fogékonyabbak! 

 

Szeretném megköszönni: múlt vasárnap hívtam az embereket a Szeplőtelen Fogantatás 
ünnepére, ami a mi Irgalmas Rendünk számára is külön ünnep. Nagy gazdagsága ez az 
ünnep a Katolikus Anyaszentegyháznak. Szám szerint eljöttek 42-en erre az ünnepre, mert 
lelki ajándékot adtam minden jelenlevőnek. Itt tartunk. 
 

Karácsonyra készülve gondoljunk azokra az értékekre, 

amiket Isten hozott el nekünk! 

 


